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Dagsorden til Skole-, social- og sundhedsudval
gets møde tirsdag den 27. maj 1997 kl. 915 i møde
lokale I på Rådhuset.

Medlemmer:
Anni Skov 
Annie Hansen 
Bent Vestergaard Jensen 
Hans Henning Bjørnsen 
Holger Andersen

Fra administrationen:

Bemærkninger:
er inviteret til mødet omkring punkt 

2 - Årsberetning 1996 for Sundhedsafdelingen.

i * * , ' s- •

Tidspunkt for mødets afslutning:w
kl
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i.

Meddelelser fra formanden

a.

Frederikssund Sygehus fremsender opgørelse 
vedrørende ventedage for færdigbehandlede pa
tienter - somatik, pr. april 1997.
Endvidere fremsender Centralsygehuset Hillerød 
opgørelse vedrørende ventedage for færdigbe
handlede patienter - somatik og psykiatri pr. 
april 1997.

b.

Udvalgets besøg i følgende institutioner i juni 
måned 1997:
Ferslev skole mandag den 9. juni kl. 19.30. 
Skolevejens børnehave torsdag den 12. juni kl.
19.30. '
Marbækskolen mandag den 16. juni kl. 19.00. 
Skuldelev børnehave torsdag den 19. juni kl.
19.30.
Klub 200 torsdag den 26. juni kl. 19.30.
Da mødet den 22. maj 1997 med Skuldelev skoles 
skolebestyrelse blev aflyst forslås i stedet torsdag 
den 28. august 1997 kl. 19.30.

Ny liste i rettet stand vedlægges i kopi.

c.

Ønske om flytning af Skole-, social- og sundheds
udvalgets møde tirsdag den 17. juni 1997 til tirs
dag den 24. juni 1997 kl. 09.15.
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2.

Årsberetning 1996 for Sundhedsafdelingen 

J. nr. SSSF 16.07

Genoptagelse af sagen om årsberetning 1996 for 
Sundhedsafdelingen, idet er inviteret
til kl. 09.15.

Beretningen er tidligere uddelt.
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3.

Budget 1998

J. nr. SSSF 00.01.002

Afgøres af byrådet

I forbindelse med opførelse af dag- 
/træningscentret på Nordhøj er der planlagt ak
tivitetsudvidelser.
Skole-, social- og sundhedsudvalget bedes tage 
stilling til følgende aktiviteter, således at disse 
kan videresendes til økonomiudvalget med hen
blik på færdiggørelse af det endelige budget for 
1998, som skal foreligge i juni-mødet.
Punkt 1.
Ved ibrugtagning af dag-/træningscenter med 60 
deltidspladser er der anslået følgende personale
normering
1 ledende- og sagsbehandlende 
ergoterapeut 37 t/u 260.230,
1 ergoterapeut (træning) 37 t/u 
1 fysioterapeut 37 t/u 
1 Social- og sundhedsass. 37 t/u 
1 rengøringsass. 20 t/u 
pr. år
hertil kommer vikardækning.
1 forbindelse med ansættelse af nye medarbejdere 
forøges Sundhedsafdelingens uddannelsesudgif
ter og uddannelseskontoen stiger med kr. 20.000,- 
Punkt 2.
Drift a f cafeteria til ældre. Cafeteriets åbningstid 
foreslås at være kl. 07.00 - 19.00. Det vil kræve 
en yderligere normering på
2 køkkenassistenter å 37 t/u,
ialt pr. år kr. 462.000,-.
Det vil måske være en merindtægt, men der er 
usikkerhed omkring størrelsen heraf.

kr. 30.000,- 
kr. 230.000,- 
kr. 230.000,- 
kr. 210.000,- 
kr. 95.000.- 
kr. 795.000,-
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g fortsat 

Punkt 3.
Sundhedsafdelingen har siden august 1996 vare
taget udbringning, rep. og vedligeholdelse på 
genbrugshjælpemidler. Funktionen har været va
retaget af en puljemedarbejder og sidst en akti
veringsperson.
Det er nødvendigt med en bedre og stabil funkti
on, dels for at forbedre borgerservicen, men også 
for at forlænge holdbarheden på de dyre hjælpe
midler.
Endelig bliver der en pedelfunktion i forbindelse 
med dag-/træningsenheden, anslået lønudgift pr. 
år kr. 190.000,-
Punkt 4.
Kørsel til dag-/træningscentret. I forbindelse med 
oprettelsen af 60 deltidspladser incl. 5 dag
hjemspladser, må der forventes 4 kørsler daglig. 
Den forventede udgift til kørsel pr. år 
anslås til kr. 150.000,-
Der kan evt. overføres kr. 65.000,- årligt fra cen
tret på Nyvej, når alle svage ældre kan modtages 
på Nordhøj.
Punkt 5.
Centret nå Nvvei
Ved ibrugtagning af dag-/træningseentret er det 
hensigten at tilbyde borgere, som ikke er selv
hjulpne at komme på Nordhøj, således, at det er 
de raske ældre, som kommer på Nyvej.
Der er således mulighed for at overflytte beskæf
tigelsesvejlederen 30 t/u til Nordhøj og helt over
lade driften af Ny vej til brugerne.
Punkt, 6.
Inventar til dag-/træningscentret. I arkitekternes 
overslag er ikke medtaget inventar og trænings
udstyr. Der er udarbejdet overslag over nødven
digt inventar, som beløbet sig til 
minimum. kr. 500.000,-.
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ilpt indstilles,
adpkt. 1:
at den foreslåede normering på dag-

/træningscentret godkendes med de heraf af
ledte udgifter og medtages på budget 1998 med 
kr. 407.500,-. 

ad pkt. 2:
at den foreslåede normering på cafeteriefunktio- 

nen godkendes og medtages på budget 1998 
med kr. 231.000,-. Det er muligt at afsætte et 
mindre beløb, hvilket vil medføre en kortere 
åbningstid, 

ad pkt. 3:
at den foreslåede hjælpemiddelmedarbejder/pedel 

medtages i b\idgettet med kr. 75.000,-. 
ad pkt. 4:
at der i budget 1998 medtages kr. 75.000,- til kør

sel. Skole-, social- og sundhedsudvalget kan 
evt. beslutte brugerbetaling på transport, 

ad pkt. 5:
at personaleressourcen overflyttes til dag-

/træningscentret på Nordhøj, når dette er klart 
til at modtage de svstre ældre fra Ny vej. 

ad pkt. 6:
at der afsættes kr. 500.000,- til inventar i det nye 

dag-/træningscenter.
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4.

H i ff' ] i jemiddelmedarbei der/p edel til dag- 
/f-.ræningscentret

J. nr. SSSF 81.01

Afgøres af byrådet

Siden august 1996 har Hanghøj kun i meget be
grænset omfang kunnet køre hjælpemidler 
(senge) ud. Ligeledes i meget begrænset omfang 
kunnet påtage sig andre serviceopgaver for 
Sundhedsafdelingen.
Arbejdet har været varetaget af en puljemedar
bejder og senere en aktiveringsmedarbejder, fordi 
det p.t. ikke er muligt at få en puljemedarbejder. 
Det er en sårbar løsning og nuværende aktive
ringsmedarbejders aktiveringsperiode udløber i 
efteråret 1997.
Det er vigtigt at den person, som skal fungere i 
dette job er stabil, kan samarbejde, har ansvars
følelse, kan begå sig i alle hjem og har en hånd
værksmæssig baggrund. I øvrigt kræver jobbet en 
grundig oplæring.
Ansættelse af en person vil indebære en bedre 
service overfor borgerne, bedre vedligeholdelse og 
længere holdbarhed på dyre hjælpemidler samt 
vedligeholdelse og rengøring af Sundhedsafdelin
gens biler (5) samt pedelfunktioner i øvrigt.
Det indstilles.
at hjælpemiddelmedarbejder/pedel ansættes, når 

den nuværende medarbejders aktiveringsperi
ode ophører august/september 1997. Det kan 
bemærkes, at der ikke er afsat lønmidler til 
funktionen og der kan ikke anvises finansie
ringsmuligheder.
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5.

Optagelse til dagpleie/daginstitutioner

Forvaltningen fremlægger optageliste pr. maj
1997.

Kopi vedlagt.

Dag og år Formandens
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6.

Normeringsrapport fra Kommunernes Landsfor
ening vedrørende daginstitutionsområdet

J. nr. SSSF 16.04

Afgøres af byrådet

Kommunernes Landsforening har udarbejdet 
normeringsrapport på daginstitutionsområdet. 
Rapporten indeholder 2 hovedelementer:
1.
Forslag om flexprincip vedr. antallet af børn 
(gennemsnitsnormering).
2.

Ændring af tildeling af normering til institutio
nerne ved beslutning om en belastningsgrad for 
institutioner i Skibby kommune.
Derudover var hensigten med rapporten at im
plementere besparelserne på institutions
området fra budget 1997. Endvidere er medtaget 
problemstillingen vedr. praktikanter.
Rapporten gennemgår ialt 5 forslag til belast
ningsgrader ( Bilag 1, 1A, 5, 5A og 6).
De 2 først forslag er udgiftsneutrale, men inde
holder implimentering af budget 1997 og en om
fordeling af nuværende ressourcer på området. 
Forslag 5, 5A og 6 indeholder forslag til besparel
ser ved tildeling af lavere normering.
Rapporten er tidligere udsendt til byrådets med
lemmer. Indstilling af 20. maj 1997 fra admini
strationen vedlægges.
Det indstilles.
at der i Skibby kommune fra 1/8-97 arbejdes efter 

principperne om flexnormering, svarende til 
det i rapporten beskrevne.

fortsættes...



SKOLE-, SOCIAL-
OG

SUNDHEDSUDVALGET

fortsat

at det i rapporten beskrevne administrations
grundlag, herunder særlig pulje til busshauffør 
og praktikantpulje, godkendes af byrådet og 
iværksættes 1/8-97 eller snarest derefter, 
d.v.s.normeringen fremover udregnes efter en 
fastsat belastningsgrad, 

at udgangspunktet for forhandlingerne med de 
faglige organisationer er en mindre forbedring 
af børnehavenormeringen og en normering i 
fritidshjemmene svarende til gennemsnittet af 
de i rapporten nævnte kommuner, 

at det efter 1/8-97 er den enkelte institutionsleder 
der beslutter, hvorvidt institutionen arbejder 
efter årsnormsprincippet, 

at tilsynstid lagt i tidsrum hvor der ikke er børn 
efter 1/8-97 godkendes i forvaltningen. 

Lokalsamarbejdsudvalget for daginstitutionerne 
har på sit møde den 20. maj 1997 udarbejdet ud
talelse.

Kopi vedlagt
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Flytning af Værestedet

J. nr. TF82.00/JOH og SSSF 16.04.10

Afgøres af byrådet

På byrådets møde den 16. april 1997 blev sagen 
om flytning af Værestedet, på begæring af for
manden for Skole-, social- og sundhedsudvalget, 
tilbagesendt til fornyet behandling i udvalget. 
Repræsentanter fra arbejdsgruppen har haft mø
de den 16. maj 1997, hvori de har udarbejdet en 
handlingsplan for Værestedet og Skuldelev skole. 
Da det p.t. økonomisk ikke er muligt at flytte 
Værestedet bør fejl og mangler udbedres, asbe
strenovering kr. 36.000,-.
Samtidig ønskes etablering af multibane på sko
lens område, som der tidligere er ansøgt om. 
Udgiften, som andrager ca. kr. 85.000,- fiman- 
sieres således:
Qvik Ungdom kr. 30.000,-
OK-benzin, Værestedet sponsoraf-
tal 96/97 kr. 6.500,-
Ansøger D.U.F kr. ?
Fortsat sponsering fra OK-benzin
97/98 kr. 6.500,-
Fortsat sponsering på arbejdskraft
i form af gratis hjælp til forarbej-
det kr. ?

(kr. 43.000,-)
Anlægsudgifter total kr. 85.000,-
Kommunegaranti til det manglende beløb på kr. 
42.000,- op til anlægsudgifterne. Etablering af 
borde og bænke til multibanen bliver i samarbej
de mellem skolen og Værestedet.

Dag og år Formandens
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7. fortsat

Klubben vil være åben for de 10 - 14 årige i tids
rummet mandag til fredag kl. 12.00 - 17.00. Hvis 
multibanen etableres, vil de større unge henvises 
hertil om dagen, aften og i weekender. Belast
ningsgraden på Værestedet vil herved blive ned
bragt.
Qvik-Ungdoms aftenåbning om mandagen skal 
fortsætte som p.t. med voksenstyring.
Fremtidige planer:
Værestedet skal skifte navn til et 
“fritidsklubnavn” samt hegn og indgangsparti 
bliver gjort mere fritidsklubvenligt, og stadigvæk 
med et godt forhold til naboerne.
I kælderen: Musikundervisning, billard, bord
tennis og værksted.
Stueetagen: Aktiviteter.
1. salen: Diskotek og computerrum.
Udendørs: Streetbasket, hocky, rulleskøjter, fod
bold m.m. afpasset efter forholdene.
Dagplejen skal stadig have til huse i Værestedet. 
Arbejdsgruppen understreger dog, at der fortsat 
bør arbejdes hen imod en hurtig flytning af Være
stedet.
Det indstilles.
at asbestrenovering, kr. 36.000,- udføres. Beløbet 

finansieres over kassebeholdningen 801 00 
004-09.

at der etableres en multibane, finansieret som 
beskrevet. Restbeløbet på kr. 42.000,- søges fi
nansieres over kassebeholdningen 801 00 004
09.

at der arbejdes videre med de 10 - 14 årige, som 
beskrevet.

at de fremtidige planer for Værestedet godken
des.

Kopi vedlagt
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8.

Lokaliserings] )roiekt på børn, unge og familieom
rådet

J. nr. SSSF 17.01.04 

Afgøres af byrådet

Børneteamet i Skole-, social- og sundhedsfor
valtningen fremsender forslag til et lokalisering
projekt på børn, unge og familieområdet i kom
munen.
I det nye projekt indgår nuværende Kvindepro
jekt, nuværende Dagbehandlingsprojekt, støtte
pædagogkorpset og hjemme-hos korpset.
Der er arbejdet med en udgiftsneutral løsning 
således, at der alene arbejdes med de ressourcer, 
der er på området idag.
På nuværende tidspunkt er Dagbehandlingspro
jektet godkendt af amtet med fast budget. De øv
rige udgifter konteres på personsager og amtet 
refunderer efterfølgende 50 % af vore udgifter. 
Dette gælder dog ikke støttepædagogkorpset, der 
alene er 100 % kommunal udgift.
Når byrådet har vedtaget projektet skal der efter
følgende forhandles med amtet om fast finansie
ring. De kommunale udgifter forventes dog at 
være som beskrevet.
Forvaltningen har modtaget midler fra Social
ministeriet til finansiering af konsulentbistand 
til evaluering og til uddannelse af medarbejderne. 
Disse midler skal anvendes i indeværende budget 
år og 1998.
Det er meget vigtigt for projektets succes, at der 
bliver mulighed for at samle projektet et sted.
Det er forvaltningens vurdering, at der her er 
tale om et projekt, der kan yde en meget kvalifi
ceret indsats overfor børn og familier i kommu
nen.
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8. fortsat

Som det fremgår af projektbeskrivelsen vil der 
også være mulighed for pædagogiske og behand
lingsmæssige opgaver, der har længere udsigter. 
D.v.s fastholdelse og vedligeholdelse af familiesi
tuationen. Der vil dog fortsat være undersøgel
sesopgaver, der har en sådan karakter, at bør- 
nerådgivningen fortsat vil blive inddraget i disse. 
Da dette primært drejer sig om situationer af 
tvangsmæssig karakter, vil ydelserne fra børne- 
rådgivningen være gratis.
Som det fremgår af projektbeskrivelsen er det 
hensigten med det nye projekt, at der dels skal 
arbejdes konkret med børn og familier på projek
tet. Men projektet skal også være det sted hvorfra 
støtte til et barn eller en familie udgår. Projektets 
medarbejdere skal således dels arbejde meget 
med deres egen videreuddannelse ( især det første 
halve år) og dels med arbejdsopgaver i huset, i en 
daginstitution, i en skole eller i familiens hjem. 
Det er forvaltningens vurdering, at projektet vil 
kunne spare udgifter på kontoen for anbringelser 
udenfor hjemmet og budgetmæssigt bliver hjem- 
me-hos-kontoen nemmere at styre, fordi der ope
reres med et fast budget.
Økonomisk forvaltning har ingen bemærkninger, 
idet finansiering af projektet kan afholdes inden 
for det vedtagne budget 1997.
Det indstilles
at Kvindeprojektet, Dagbehandlingsprojektet, 

støttepædagogkorpset og hjemme- 
hospædagoger samles i et projekt jfr den fore
liggende projektbeskrivelse, 

at der optages forhandling med amtet om samlet 
godkendelse som lokaliseringsprojekt, 

at det samlede totalbudget ikke må overskride 
nuværende forbrug på de nævnte områder, 

at lederstillingen besættes hurtigst muligt, 
at tidsplanen for projektet godkendes, 
at lejeren på 1. sal på Stationsvej 8 opsiges med 

almindeligt opsigelsesvarsel fra 1/7-97. 
Rapporten er udsendt til byrådet.

27. maj 1997
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9.

Ru rige tre vision pr. 30. april 1997 

J. nr. SSSF 00.01003

Afgøres af byrådet

På baggrund af regnskabsrapport pr. 30. april 
1997 over konto 3, Undervisnings og Kultur og 
konto 5 Social- og sundhedsvæsen, fremsender 
forvaltningen forslag til revision af budgettet for 
1997. ’

Konto 3:
Mindreudgift kr. 451.500,-
Mindreudgift kr. 451.500,-

Konto 5:
Merudgift
Merindtægt
Merudgift
Det indstilles.
at forslagene anbefales.

kr. 4.709.200,- 
kr. 2.680.200.- 
kr. 2.029.000,-.

Kopi vedlagt.
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10.

Efterretningssager

a -  ____ ________________________________ ___________
Qvik ungdom og SSP-konsulenten fremsender
evaluering af qvik ungdom i Skuldelev til efter- __________ ____________ !____________________ _
retning. (/
Evalueringen vil blive bearbejdet i forvaltningen
og evt. ændringer vil blive forelagt b y r å d e t . _________________________________ __________

Kopi udsendt til hele b y r å d e t . -------------------------------------------------------------------

b' ' /  ■ / ^ ----------------- T------------------------Der er udarbejdet mødereferat fra møde den 14.
maj 1997 med repræsentanter fra Falck og Fre- /
derikssund sygehus og medlem af Skole-, social- ------- -------------- -------------------------------
og sundhedsudvalget Hans Henning Bjørnsen og ^
lersten Krabbenhøft.

Kopi vedlagt. ( /  ~ , v '  </
_____________________________


